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فوتبال ایران

توافق استقلال با پاتوسی و مطهری؟

ارسلان مطهری، مهاجم ذوب آهن اصفهان و آیاندا پاتوسی، هافبک آفریقایی 

بنی یاس امارات جزء اصلی ترین گزینه های استقلال محسوب می شوند و طبق 

خبری که تسنیم منتشر کرده، توافقات اولیه با آنها صورت گرفته و به زودی 

به تیم استقلال می پیوندند. مطهری مشکلی برای پیوستن به استقلال 

ندارد و پاتوسی نیز قرار است طی یکی دو روز آینده قراردادش را نهایی کند. 

استارت پرسپولیس بدون کالدرون

نخستین تمرین پرسپولیس در نیم فصل دوم، بدون حضور مربیان و بازیکنان 

خارجی از ساعت ۱۲ دیروز در ورزشگاه شهید کاظمی برگزار شد. در این 

تمرین که زیرنظر کریم باقری جریان داشت، سیامک نعمتی و مهدی ترابی 

نیز غایب بودند. علیرضا بیرانوند بعد از چند روز استراحت، در تمرینات شرکت 

کرد. به خاطر عمل نکردن باشگاه پرسپولیس به شرط های گابریل کالدرون 

و پرداخت نکردن معوقات او، بازگشت این مربی به ایران در هاله ای از ابهام 

قرار دارد. طبق خبری که ایسنا منتشر کرده هیات مدیره پرسپولیس دوشنبه 

شب تشکیل جلسه داد و با ارسال نامه ای به کالدرون به تشریح اقدامات انجام 

شده در نقل و انتقالات و وضعیت اردوی تیم پرداخت و از سرمربی آرژانتینی 

تیمش خواست فرصت کوتاهی بدهد تا از این طریق پرسپولیسی ها بتواند 

مطالبات مالی او را پرداخت کنند. 

خلیل زاده: نمی توانم مدیرعامل شوم

اسماعیل خلیل زاده، سرپرست مدیرعاملی استقلال در حاشیه نخستین 

تمرین این تیم با فرهاد مجیدی با اعلام اینکه پرداختی به بازیکنان به حدود 

40درصد رسیده است، درباره مدیرعاملی اش در استقلال توضیح داد: »تا 

این لحظه سرپرست باشگاه هستم و چون مدیرعامل مجموعه دیگری هستم 

نمی توانم مدیرعامل استقلال شوم، مگر اینکه از آن مجموعه استعفا دهم و در 

استقلال مدیرعامل شوم. تا این لحظه سرپرست استقلال هستم. 

صدور احکام جدید در استقلال

با تصمیم اسماعیل خلیل زاده، احکام جدیدی در باشگاه استقلال صادر شد 

که به این شرح است: »بهرام امیری به عنوان معاون اجرایی، هاشم ساعدی 

به عنوان مشاور عالی و سخنگو، امیر سلطانی به عنوان عضو کمیته نقل و 

انتقالات، کامران منزوی به عنوان نماینده تام الاختیار در کمیته نقل و انتقالات، 

دکتر امین نوروزی به عنوان معاون پزشکی و هادی مباشری به عنوان معاون 

اداری، مالی و پشتیبانی.« سرپرست باشگاه استقلال ضمن آرزوی موفقیت 

برای افراد ذکر شده، از آنها خواست با تمام وجود برای موفقیت آبی های 

پایتخت تلاش کنند. 

باشـــگاهپرسپولیسدرشرایطبدیقرارگرفتهوایناتفاق

درســـتزمانیرخدادهکهاینتیمباشـــروعلیگبرتربا

وحشـــتناکترینبازیهایممکندرلیـــگبرترولیگ

قهرمانانآســـیاروبهرواستودراینشرایطروحیومالی

وهمچنینوضعیتنامشخصسرمربیاش،خیلیسخت

استکههوادارانبخواهندبهآیندهاینتیمامیدوارانهنگاه

کنند.خیلیهابراینباورندکهمدیریتباشگاهتنهاست

وهیاتمدیرهاوراهمراهینمیکندوبرخیهممشکلات

موجودرامتوجهمحمدحسنانصاریفردمیدانندوبراین

باورندکهاوباآگاهیازمشکلاتپایبهاینعرصهگذاشته

وحالامقصرجلوهدادنهیاتمدیرهبهانهایاســـتبرای

شانهخالیکردنازکارهاییکهبایدبهسرانجاممیرساند.

درهمینخصوصبامدیرعاملاســـبقپرسپولیسوبرادر

مدیرعاملفعلیباشگاهدقایقیهمکلامشدیم.گفتوگوی

»فرهیختگان«باعباسانصاریفردرادرادامهمیخوانید.

باتوجهبهحضوربرادرتاندرراسباشـــگاهبهنظرمیآید

اطلاعاتخوبیازشرایطباشگاهداشتهباشید؟

من خیلـــی از ریز قضایـــا اطلاعی ندارم و بعضـــی اوقات که 

محمدحسن را می بینم با او درخصوص مسائل باشگاه صحبت 

می کنم، اما خب همـــه می دانیم که فوتبال ما دوران خوبی را 

سپری نمی کند. 

لغواردو،مشـــکلاتمالی،مشکلدرجذبنفراتجدید

ووضعیتنامعلومســـرمربیمواردیاستکهمدیرعامل

باشگاهپرسپولیسباآندستوپنجهنرممیکند.

من فکر می کنم که لغو اردو به همان درخواست سازمان بازرسی 

کل کشور مربوط می شود و آن طور که من شنیدم وزارت ورزش 

هـــم چندان موافق این اردوها نبوده و بـــه لغو آن تاکید دارد. 

البته شـــرایط در منطقه چندان مساعد نیست و مسئولان حق 

دارند که نگران جوانان ورزشـــکار ما باشند وگرنه لغو اردو ربطی 

به مشـــکلات مالی نداشته و تا آنجا که من اطلاع دارم پول این 

اردو مهیا شده بود. 

ازروزیکهمحمدحســـنانصاریفـــردقبولوظیفهکردو

مدیرعاملشدوعدههایزیادیدرخصوصجذباسپانسر

جدیدوحلمشـــکلاتمالیدادکهالبتههیچکدامتابه

امروزعملینشدهاست!

مطرح کردن این موارد به خاطر شـــرایط خاص باشـــگاه بود. 

در شـــرایط فعلی، پولی که وارد باشـــگاه می شود در مقایسه با 

تعهدات و بدهی های باشگاه، مبلغ ناچیزی است و برای حل این 

مشکل باید اسپانسرهای جدیدی به باشگاه اضافه می شدند، 

اما مشـــکل اینجاست که دو باشگاه استقلال و پرسپولیس در 

آســـتانه خصوصی سازی هســـتند و آن طور که اعلام می شود 

حداکثر تا یک ســـال دیگر به بخش خصوصی واگذار خواهند 

شد و هیچ اسپانسری حاضر نمی شود که با قراردادی یک ساله 

پا به این باشـــگاه بگذارد. در هر صورت کســـی که می خواهد 

اسپانســـر شود باید بتواند از ســـرمایه گذاری اش، بهره برداری 

کند و آنها نمی آیند در یک ســـال مشـــکل مالی باشگاه را حل 

کنند و بروند. امیدوارم با این همه مشـــکلی که باشگاه تحمل 

می کند حداقل خصوصی سازی انجام شود و مثل دفعات قبل 

ناگهان متوقف نشود!

موضوعبرنگشتنکالدرونهمیکیازسوژههایداغاین

روزهایپرسپولیساست؟

مـن در ایـن خصـوص اطلاعـات کاملـی ندارم اما اگر قرار باشـد 

بـه پرسـپولیس برنگـردد؛ یعنـی دنبـال بهانـه ای بـوده کـه آن 

را علـم کنـد و بگویـد بـه خاطـر ایـن مشـکلات نیامـدم. چراکـه 

پرسـپولیس در شـروع فصل بازی های سـختی را پیش رو دارد 

و او ایـن احتمـال را می دهـد کـه نتوانـد موفقیت هایـش را تکرار 

کنـد و اعتبـارش را از دسـت بدهـد. بـه همین خاطـر او تیم را در 

شـرایط آرمانی رها می کند تا با رزومه ای خوب، پیشـنهادهای 

بهتری را دریافت کند. این موضوع درخصوص سـرمربی سـابق 

اسـتقلال هـم صـدق می کند. 

نگرانیهواداراندرایناستکهاگرکالدرونبرنگرددچه

کســـیروینیمکتتیمشانبنشیند.بهنظرشمابایدبه

سمتمربیانایرانیبرویم؟

شـــخصا مخالف مربیان داخلی برای اســـتقلال و پرسپولیس 

هســـتم. این دو تیم کشش مربی داخلی را ندارند و پیش از این 

هم دیده ایم که مربیان مطرح داخلی نتوانسته اند روی نیمکت 

این تیم ها دوام بیاورند مگر یحیی گل محمدی در آن زمان روی 

نیمکت پرسپولیس بد بود؟ در پرسپولیس و همین طور استقلال 

مسائل حاشیه ای اجازه نمی دهد مربیان داخلی به راحتی کار 

کنند. شـــما ببینید اگر به یک مربی خارجی روی سکو فحش 

هم بدهند او متوجه نمی شود و شرایطش را به هم نمی ریزد، اما 

مربیان داخلی پیش از نگاه فنی و تمرکز روی بازی، به دنبال این 

هستند که مبادا سکوها علیه اش شعار بدهند وگرنه ما مربیان 

خوبی مثل یحیی داریم که دارند با تیمی متوسط نتایج خوبی 

هم کسب می کنند. 

امامربیانخارجیهمکهباشـــرایطفوتبالماومشکلات

پرداخت،یکییکیایرانراترکمیکنند.

این به خاطر قراردادهایی است که با آنها می بندیم. مدیران ما در 

این قراردادها آنقدر بند علیه خودشان قرار می دهند و تعهدات 

مالی را بالا می برند که پایبند بودن به تعهدات برای هر مدیری 

سخت است. بعد هم یک عده برای اینکه تبلیغ کنند و بگویند 

ما فلان مربی را آورده ایم حاضرند هر شرطی را بپذیرند، بعد هم 

که با توجه به کم بودن عمر مدیریت در این دو تیم، بدهی های 

زیادی را برای مدیران بعـــدی برجای می گذارند و می روند. ما 

باید در زمان عقد قرارداد با خارجی ها زیر بار هر تعهدی نرویم. 

حالادراینشرایطفکرمیکنیدکهکاربرادرشمادرقبول

مدیریتباشگاهدرستبودهاست؟

اگر به همه این مواردی که درباره اش حرف زدیم توجه کنید، از 

نظر من نباید مســـئولیت می پذیرفت. شرایط مالی و مشکلات 

بدهی های داخلی و خارجی، وضعیت وحشتناکی را در باشگاه 

ایجاد کرده و به نظر من حضور محمدحسن در باشگاه ریسک 

بزرگی بود که او به خاطر علاقه اش به پرســـپولیس آن را قبول 

کرد. او باید ســـه ماه قبل از شـــروع لیگ مدیرعامل می شد تا 

بتواند ســـرمربی را خودش بیاورد و با توجه به بودجه ای که در 

اختیارش بود تیم را می بست. 

ظاهراهیاتمدیرههمباباشگاههمسونیستواینموضوع

مشکلاتیرابرایادارهباشگاهایجادکردهاست؟

بلـــه، آقایان هیات مدیره مدام اعـــلام می کنند که همه چیز را 

آقـــای انصاری فرد می دانند و به او اختیار تام داده ایم. اگر قرار 

باشـــد همه کار را مدیرعامل انجام بدهد پس شما برای چه در 

هیات مدیره نشســـته اید؟ اگر نمی توانید کمک کنید و باری از 

دوش باشگاه بردارید. چرا نمی روید تا افرادی که می توانند در  

این شـــرایط به باشـــگاه کمک کنند، بیایند؟من می خواهم از 

هیات مدیره ســـوال کنم که آقایان شما چه کاره اید؟ اینکه یک 

جلسه ای بگذاریم و چای بنوشیم و خوش وبش بکنیم، نشد کار. 

آقایان دارند کوتاهی می کنند. 

ونبودنآقایانصاریفرددرهیاتمدیرههممشـــکلاترا

بیشترکردهاست؟

من تعجب می کنم که چرا اخوی من را به هیات مدیره نمی برند. 

هرکس هم به هر دلیلی از دور خارج می شـــود، یک نفر جدید 

دیگر را می آورند. اگر نمی خواهید محمدحسن انصاری فرد کار 

کند و نتیجه بگیرد، بگویید که خودش را اسیر نکند و برود. 

موضوعیکههوادارانپرســـپولیسبـــهآناعتراضدارند

ایناســـتکهچرایکعضواقتصادیمثلاســـتقلالبه

هیاتمدیرهپرســـپولیساضافهنمیشودتابتوانددراین

شرایطبهدادمدیرعاملبرسد؟

من شنیده ام برخی می گویند چون پرسپولیس سه سال قهرمان 

شـــده حالا دیگر نوبت استقلال است. مگر تاب بازی است که 

نوبتی باشـــد؟ در فوتبال حرفه ای هر تیمی که مدیریت بهتری 

داشته باشد و کادرفنی زیرک تری در اختیار داشته باشد می تواند 

هر چند ســـال که توانست قهرمان شود. این جای تعجب دارد 

که بیاییم یک تیم را ضعیف کنیم که تیم دیگر قهرمان شود. 

شماقصدکمکبهبرادرتانراندارید؟

اگـــر کمکی از من بخواهند با کمال میل انجام می دهم. البته 

برای اینکه این مشکلات برطرف شود قرار است از دور کمک هایی 

برسانیم که ان شاءالله درنهایت به نفع پرسپولیس و هوادارانش 

باشد. 

عباسانصاریفرددرگفتوگوبا»فرهیختگان«:چرابرادرمراعضوهیاتمدیرهنمیکنند؟

محمدحسناشتباهکرد،نبایدمدیرعاملیپرسپولیسرامیپذیرفت
عجیباستکهیکتیمراضعیفکنندتاتیمدیگرقهرمانشود  کالدرونهممثلاسترامیخواهدباصدرنشینیکناربرود!  اگرهمهکارهابامدیرعاملاستپسوظیفههیاتمدیرهچیست؟

استراماچونیبااستقلالادامهندادتافرهادمجیدیبعد

ازمدتزمانطولانیکهصرفتکاپویسرمربیایتالیایی

شدهبود،بعدازحدودهفتماهدوبارهردایسرمربیگری

اســـتقلالرابرتنکند.دراینبینوازآنجاکهاسترادر

اواسطفصلازجمعآبیپوشانجداشدهبود،چارهای

نبودتاآندستهازبازیکنانواعضایکادرفنیکهازابتدا

کارراباکادرایتالیاییآغازکردهبودندوازسویدیگرکادر

جدید،کاررابایکدیگرادامهدهندواینهمکاریازدیروز

بهصورترســـمیدرمجموعهورزشیانقلاباستارت

خوردتابهاینترتیبنیزاستقلالفصلجدیدیرادر

تاریخخودآغازکند.باهمهاینتفاسیرداستانیوسف

دانشیار،مترجمجنجالیاستراومسئولآنالیزاستقلال

کهسرمربیایتالیاییازروزاولتلاشهایزیادیکرده

بودتاتحتهرشـــرایطیویدرکنارشحفظشود،از

اینجهتمتفاوتاستکهاوبعدازرفتناستراماچونی

بزرگترینحامیاشرادراســـتقلالازدســـتدادهو

بهقولخودشبعدازاســـترادیگردراستقلالراحت

نیست.درخصوصقطعهمکاریدانشیاربااستقلالو

آخرینمکالماتیکهاوبهتازگیبااستراماچونیداشته

در»فرهیختگان«امروزدقایقیباویهمکلامشدیمکه

متنآنرادرزیرمیخوانید.

گویابااستقلالقطعهمکاریکردید؟

درســـت است. دیروز هم در تمرین شـــرکت کردم تا کار را 

تحویل بدهم. فرد جدیدی به عنوان دستیار صالح مصطفوی 

و دستیار آنالیز معرفی شده و مسئول جدید کاری است که 

بنده در استقلال انجام می دادم. 

ازاولینتمرینبافرهادچهخبر؟

هیچ؛ همه چیز امن و امان بود. 

پسقصهاعتصاببازیکنانچهبود؟

اعتصابی در کار نبود و بازیکنان فقط نسبت به عدم پرداخت 

حـــق و حقوق خود اعتراض داشـــتند و دلخور بودند که 

بعد از قول هایی که مبنی بر پرداخت معوقات داده شـــد، 

در تمرینات حاضر شـــدند. در کل مشـــکل مالی بود که 

برطرف شد. 

پسکسیبامجیدیمشکلینداشت؟

خیر، این چه حرفی اســـت؟ فرهـــاد را همه بازیکنان قبول 

دارند. من هم بعد از دیداری که در اصفهان با اســـترا با وی 

داشتیم، اولین بار بود که به طور مستقیم با مجیدی رودررو 

شده و صحبت می کردم. او شخصیت خوبی دارد و امیدوارم 

در استقلال موفق باشد. 

بازیکنانهمقبولشدارند؟

چراکه نه؛ بالاخره او فرهاد مجیدی است و با خیلی ها فرق 

دارد. 

چراوریادرتمریننبود؟

نمی دانم چون در جلسه بین مربیان و بازیکنان نبودم. 

موسوی،عضوجدیدهیاتمدیرهاستقلالگفتهبود

حرفهاییزدهشدهکهاجازهبازگوکردنآنهاراندارد!

من با باشگاه قطع همکاری کرده ام، اجازه دهید من هم آنها 

را بازگو نکنم. در این مورد صحبت نکنم بهتر است. 

چراشمادراینفضاحاضربهادامههمکاریبااستقلال

نیستید؟

به دلایل شـــخصی، البته یک ســـری افراد هم هستند که 

نمی توانم با آنها کنار بیایم. 

مجیدیقبولکردنباشید؟

خدا را شـــکر بله و از او تشـــکر می کنم. من هم به دلایل 

شـــخصی و هم به خاطر یک سری افراد در باشگاه حاضر 

نشدم دیگر در استقلال باشم. زمانی که استراماچونی بود 

پای آنها را در اطراف اســـتقلال برید و کسی این تعداد را 

در کنار تیم نمی دید، اما از وقتی که استرا رفت آنها دوباره 

برگشـــتند. من هم نمی توانم با افراد دروغگو کار کنم و 

ترجیح دادم که دیگر نباشـــم. من کارم را تحویل دادم و 

درخصوص بحث ترجمه نیز با بازگشـــت خارجی ها خود 

آقافرهاد با آنها ارتباط می گیرد چون خودش به زبان مسلط 

است و می تواند با خارجی ها صحبت کند. 

واقعابهایندلایلمیروید؟

من بعد از استرا در استقلال راحت نیستم. اگر یادتان باشد 

همان اول هم ســـر نخواستنم دعوا بود و فکر می کنم دیگر 

اشتیاقی برای ادامه همکاری وجود نداشته باشد. 

دراینمدتاســـتراماچونیازمجیدیحمایتکردهو

اینطوراحســـاسمیشدکهشماحلقهارتباطیبین

مجیدیواستراباشید.

خیر، این طور نیست و من رابط آنها نیستم. ضمن اینکه این 

دو با هم به طور مستقیم در تماس هستند و رابطه خوبی هم 

با هم دارند. آقافرهاد به زبان انگلیسی مسلط است و خودش 

مستقیم با استرا ارتباط می گیرد. 

گویاسرمربیسابقبهمجیدیگفتهبودمیتواندروی

کمکشحسابکند.

درست است و استرا به من هم اعلام کرد هر کمکی از دستش 

بربیاید برای استقلال انجام خواهد داد و مجیدی هم می تواند 

روی کمک و حمایت استراماچونی حساب کند. 

نمیخواهیـــددلیلاصلیجداییمربـــیایتالیاییرا

بگویید؟

در هر صورت مشـــکلاتی بود که باعث شد استرا نتواند به 

کار ادامه دهد!

مذاکراتدوحههمکهتوسطاستراتکذیبشد.

من نمی توانم در این مورد بدون اجازه او صحبت کنم. 

سرمربیایتالیاییکهاینروزهابسیارمحبوبهواداران

اســـتقلالشـــدهامکاندارددوبارهیکروزبهاینتیم

برگردد؟

اتفاقا امکانش زیاد اســـت. او در مکالمه ای به من گفت اگر 

شرایط مهیا باشد دوباره یک روز به استقلال بازخواهد گشت. 

  گفت وگو

مترجموآنالیزوراستراماچونیدرگفتوگوبا»فرهیختگان«:بازیکنان،مجیدیراقبولدارند

استراگفتیکروزبهاستقلالبرمیگردد
پایدروغگوهاراازاستقلالبریدهبود؛بارفتنشدوبارهبازگشتند!

@ f a r h i k h t e g a n d a i l y

چهارشنبه ۱۸ دی ۱۳۹۸   شماره ۲۹۵۳

ورزش

محمدرضاحاجیعبدالرزاق
روزنامه نگار

آرشمحمدی
  روزنامه نگار


